
Oświadczenie złożone 

przez senatora Rafała Muchackiego 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 czerwca 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracają się do mnie liczni przedstawiciele środowiska lekarzy, wskazujący na praktyczne uciążliwości 

związane z koniecznością podpisywania umów upoważniających do wystawiania recept refundowanych. 

Uważam, że należy zwrócić uwagę na protesty środowiska w tym względzie oraz podjąć działania mające na 

celu odformalizowanie całej procedury związanej z wystawianiem recept na leki refundowane. Niewątpliwie 

konieczne jest zmniejszenie liczby urzędników administracji publicznej, jednakże możliwe to będzie dopiero 

wtedy, gdy zmniejszy się zakres obowiązków administracji publicznej. Z takiego punktu widzenia zasadna 

jest rewizja procedur związanych z wystawianiem recept na leki refundowane, przy czym należy mieć na 

uwadze zapewnienie jedynie mechanizmów sporadycznej kontroli następczej w przypadkach, gdy niewątpli-

wie doszło do rażącego uchybienia zasadom wystawiania recept. Uproszczenie systemu pozwoliłoby na od-

ciążenie lekarzy, jeśli chodzi o dodatkowe obowiązki pozamedyczne, i zwiększyłoby wydajność systemu 

opieki zdrowotnej, co powinno być celem pierwszorzędnym. 

Rafał Muchacki 

 




